

ИЗВЕСТИЯ ВЫСШИХ УЧЕБНЫХ ЗАВЕДЕНИЙ ПОВОЛЖСКИЙ РЕГИОН

ГУМАНИТАРНЫЕ НАУКИ

№ 2 (42)

2017

СОДЕРЖАНИЕ

ИСТОРИЯ

<i>Гребенкин А. Н.</i> Идеал офицера и его отражение в деятельности российской военной школы в XIX – начале XX в.	5
<i>Леонов М. И.</i> Начало эсеровского террора	14
<i>Самоходкин В. Н.</i> Последняя швейцарская эмиграция Г. Е. Зиновьева: 1915–1917 гг.	27
<i>Карманова М. О.</i> Феномен восприятия революции 1917 г. в США (1917–1933)	37
<i>Стариков С. В.</i> Саратовский блок большевиков и левых эсеров в мае-июле 1918 г.	47
<i>Брянцев М. В.</i> Ленин после смерти (представления населения советской провинции).....	62
<i>Белоусов С. В.</i> 475-я Гданьская орденов Красной Звезды и Александра Невского отдельная кабельно-шестовая рота: история формирования и участие в боевых действиях.....	77

ФИЛОЛОГИЯ

<i>Хижняк С. П.</i> Соотношение наивных и научных правовых картин мира.....	88
<i>Рудова Ю. В., Жура В. В.</i> Метафорические номинации в характеристике понятий корпореальной культуры.....	94
<i>Пак С. М.</i> Социальные и психологические импликации русских и американских антропонимов как часть социальной мифологии	106
<i>Андросова О. Е., Ожегова Е. Ю.</i> Русские реалии в рассказах И. С. Тургенева и способы их перевода на английский язык	116
<i>Дятлова А. К., Павлова Н. А.</i> Использование метафорических моделей концепта «образование» в посланиях «О положении Союза» Б. Обамы.....	126

ПЕДАГОГИКА

<i>Мешков Н. И.</i> К проблеме духовно-нравственного воспитания личности	134
<i>Миханова О. П.</i> Общекультурные компетенции: диагностика (часть II).....	142
<i>Майер Р. В.</i> Степень разнообразия и доля понятий физики микромира в школьных курсах химии и физики	153
<i>Масленникова Л. В., Арюкова О. А., Родионкина Ю. Г.</i> Структурно-содержательная компонента курса физики при формировании профессиональной компетентности у студентов технических вузов	162

UNIVERSITY PROCEEDINGS VOLGA REGION

HUMANITIES

№ 2 (42)

2017

CONTENTS

HISTORY

<i>Grebennik A. N.</i> The ideal officer and his/her reflection in activities of the Russian military school of XIX – early XX centuries.....	5
<i>Leonov M. I.</i> The beginning of the Socialist-Revolutionary terror	14
<i>Samokhodkin V. N.</i> The last Swiss emigration of G. Y. Zinoviev: 1915–1917.....	27
<i>Karmanova M. O.</i> The phenomenon of perception of the revolution of 1917 in the USA (1917–1933)	37
<i>Starikov S. V.</i> The Saratov bloc of the Bolsheviks and the left socialists-revolutionaries in may-july 1918.....	47
<i>Bryantsev M. V.</i> Lenin after death (visions of soviet provincial population).....	62
<i>Belousov S. V.</i> The 475 th Gdansk separate cable-poled company of the Order of Alexander Nevsky and the Order of the Red Star: the history of the formation and participation in military operations	77

PHILOLOGY

<i>Khizhnyak S. P.</i> Correlation of naive and scientific legal world pictures	88
<i>Rudova Yu. V., Zhura V. V.</i> Metaphors as the main concepts of corporeality	94
<i>Pak S. M.</i> Social and psychological implications of Russian and American personal names as a part of social mythology	106
<i>Androsova O. E., Ozhegova E. Yu.</i> Russian ethnic words in the stories written by I. S. Turgenev and the ways of their translation into English	116
<i>Dyatlova A. K., Pavlova N. A.</i> Usage of metaphoric patterns of the “education” concept in State of the Union addresses by B. Obama	126

PEDAGOGY

<i>Meshkov N. I.</i> On the problem of spiritual and moral education of personality	134
<i>Mikhanova O. P.</i> Common cultural (general/basic/key) competences: assessment (part II)	142
<i>Mayer R. V.</i> Variety and share of the microworld physics concepts in secondary school chemistry and physics courses.....	153
<i>Maslennikova L. V., Arykova O. A., Rodiochkina Yu. G.</i> A structural-substantial component of the physics course in the formation of technical university students' professional competence.....	162